

# 文化創意產業研究學報

Journal of Cultural and Creative Industries Research  
WenHua ChuangYi ChanYe YanJiu XueBao

ISSN 2221-6170 (Print), ISSN 2308-5193 (Online), DOI: 10.6639/JCCIR.202308\_13(1)



## 學報約稿啟事

*Information for Contributors*

### 目的 / PURPOSE:

文化創意產業研究學報 (JCCIR) 由國際知識創新學會 (iTIKI) 發行，致力於促進了解與實踐有關文化創意產業研究議題的季刊，歡迎在文化創意產業研究上具創新構想的研究人員所撰寫的研究性論文與技術報告。本刊採用雙盲 (Double-blind) (兩位專家匿名審查) 審查程序。

The *Journal of Cultural and Creative Industries Research (JCCIR)* is published by the *International (Taiwanese) Institute of Knowledge Innovation (iTIKI)*<sup>1</sup>. The Journal is the quarterly journal devoted to advancing the understanding and practice of the cultural and creative industries. It serves the needs of researchers as well as practitioners and executives involved in the cultural and creative industries. The review process is double-blind.

### 文稿撰寫 / SUBMISSION OF MANUSCRIPTS:

投稿文化創意產業研究學報請以電子檔方式 (MS Word 文件格式) 投寄至本學報執行總編輯張靜怡博士的電子郵件信箱 (jccir.editors@gmail.com)，請以中文撰寫，文稿以 A4 (210 x 297 mm) or 8 1/2 x 11 inch 格式，並且橫式 (由左而右) 打字，字數以 8,000 至 10,000 字 (包括表格、圖片及圖例) 為佳，文稿請勿超過 15,000 字，否則直接退稿。文稿中表格或圖片請置於文稿最後的獨立頁面。文稿首頁包括：(a) 論文標題；(b) 作者姓名、職稱、地址、電話、傳真、電子郵件信箱等連絡資料；及(c) 在 200 至 300 字數內的摘要，連同 3 至 5 個關鍵詞。文件章節以數字編號，由前言或緒論開始，其他請章節順序編號如：研究理論、模型、方法、實驗、程序、結果、討論、結論或總結、參考文獻及附錄 (需要時) 等。作者亦可在文稿結論或總結後以誌謝註明對文稿研究內容提供協助有關個人或研究計劃。作者需要在投稿同時填寫投稿資料表，並提供兩至四位專家為審查委員 (本學報亦可能會採用其他專家為審查委員)。

**Manuscripts** for consideration for the *JCCIR* should be submitted electronically (as MS Word documents) to Dr. Jenny C.Y. Chang (jccir.editors@gmail.com). Submit manuscripts on A4 (210 x 297 mm) or 8 1/2 x 11 inch white paper. Chinese language manuscripts are acceptable. Manuscripts must be typewritten, in *single spacing throughout (including tables, references and legends)* and be within the range of 8,000 to 10,000 words. Manuscripts of more than 15,000 words will be returned without comments. Each table should be typed on a separate sheet. Legends to figures should be typed in a single series and placed at the end of the manuscript. The first page of the manuscript needs to include (a) the paper's title, (b) the author's name, title, current address, telephone, fax numbers, and e-mail address, and (c) an abstract of 200 to 300 words, about 3 to 5 keywords. Divide the text of the manuscript into numbered sections, beginning with 1 for an Introduction that places the subject of the manuscript into context and cites references to previous related work. Typical main headings for other numbered sections include: Theory, Model, Method, Experiments, Procedures, Results, Discussion, Conclusions or Summary, References and Appendixes (if needed). Main sections may include several subsections. Recognition of significant personal contributions or financial support should appear in an

<sup>1</sup> 國際知識創新學會 The International (Taiwanese) Institute of Knowledge Innovation (iTIKI)  
國立成功大學電機工程學系微電子工程研究所 Department of Electrical Engineering, National Cheng Kung University  
台灣710台南市大學路1號 No. 1, Daxue Rd., Tainan 710, Taiwan.  
e-mail: jccir.editors@gmail.com; Tel: +886-6-2757575-62400 Fax: +886-6-2757575-62400

Acknowledgments section after Conclusions. Authors are requested to fill out the submission information form and suggest two to four reviewers for the manuscript (*JCCIR* may designate other reviewers).

#### 參考文獻撰寫格式 / REFERENCES:

每篇論文之參考文獻書寫格式應一致，參考文獻以直接相關者為限，置於內文之後，按請以按照美國心理學會公佈引文格式標準，即 APA (American Psychological Association) 第 6 版之標準，英文文獻於前，中文文獻於後，並以英文字母順序（中文則以筆劃順序）標出順序於前（不分書籍等各類，依上述排序原則），年份一律使用公元曆年。文獻格式請參考下面一些說明，不足之處請自行上網參考 APA6 之標準。投稿文化創意產業研究學報的參考文獻撰寫格式可參考學報投稿範本。

#### 版權 / COPYRIGHT:

投稿的稿件必需是原創，即沒有被其他刊物刊登，當稿件被本刊接受，作者同時必需簽署一份版權授權書，同意自動將文稿版權轉讓予文化創意產業研究學報與國際知識創新學會 (iTIKI)，惟著作人仍保有未來集結出版、教學及網站等個人使用之權利。

Submission of a manuscript implies: that the work described has not been published before that it is not under consideration for publication elsewhere; that if and when the manuscript is accepted for publication, the authors are required to sign a *JCCIR* Copyright Form and agree to automatic transfer of the copyright to the publisher. The authors, however, retain the rights to re-publish the papers in their monographic publications and to use the papers in teaching and for Internet self archiving.

#### 版面費用 / PAGE CHARGES:

文稿被接受刊登後，文化創意產業研究學報酌收版面費每篇論文新台幣 NT\$ 2,000（排版後不超過十頁（含十頁）），排版後超過十頁者，每一頁酌收取新台幣 NT\$ 500 的工本費。

After a manuscript has been accepted for publication, the publication fee is NT\$ 2,000 (10 pages limited). A mandatory over length page charge of NT\$ 500 is required for each page in excess of 10 pages.

#### 訂閱價格 / SUBSCRIPTION RATE:

每期新台幣 NT\$ 2,000 或 美金 US\$ 100。  
NT\$ 4,000/per year or US\$ 200/per year.

#### 聯絡資訊 / CONTACTING INFORMATION:

作者若有問題可連絡本學報執行總編輯張靜怡博士。

If the author(s) has any questions, please contact Dr. Jenny C.Y. Chang Executive Editor, *Journal of Cultural and Creative Industries Research (JCCIR)*.

Tel : +886-6-2757575-62400

e-mail: jccir.editors@gmail.com